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Editoriaal

Het is zover: de “airbezen” hebben gesproken! Nu hoor ik u denken: “Zijn ze nu helemaal gek bij de Kiosk?”, maar niets is minder 
waar! In het voorjaar plaatsten meer dan 100 Zwijnaardenaars een aardbeiplantje aan hun gevel om de luchtkwaliteit te laten meten. 
En wat blijkt? De blaadjes van die plantjes bevatten heel wat meer fijnstofdeeltjes dan normaal, zeker in de onmiddellijke omgeving 
van autosnelwegen en andere grote wegen. En die zijn er hier in overvloed.

Nochtans zijn onze luchtwegen onze belangrijkste wegen, orakelde burgervader Termont nog in zijn laatste nieuwjaarstoespraak. 
Reden genoeg voor enkele bewoners om in de nieuwe plannen {Ruimte voor Gent} en het RUP Groen drastische ingrepen te vragen. 
Ze vragen niet minder dan dat de E17 ondergronds wordt gebracht en op de vrijgekomen plaats ook meer leefgroen komt, al beseffen 
ze dat zulks een werk van lange adem is. Een handvol deelfietsen en een fietsostrade met parkbosbruggen zullen niet volstaan voor 
betere lucht.

In afwachting van een beslissing houden we met z’n allen onze adem in, en komen we gezellig samen rond de LED-lamp voor een fijn 
kerst- en nieuwjaarsfeest met familie en vrienden. We wensen u allen een gelukkig en gezond 2018 toe.

De redactie
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Op 3 november 2017 werden in het kasteel van Zwijnaarde de 
Bronzen Zwijntjes uitgereikt door Porcaera Gemeenschap aan 
twee acteurs. Proficiat aan de vijftienjarige Remi De Smet en 
onze gevestigde waarde Jef Demedts (°1935).                     Marc

 Bronzen Zwijntjes 2017

Sinds het Overlegplatform Zwijnaarde (OPZw) het beleid eva-
lueerde, houden onze wijkregisseurs een stappenplan bij voor elk 
project van de Stad Gent in Zwijnaarde. De dynamische tabel 
bevat nu ± 25 trajecten. Elk traject bestaat uit meerdere fases, met 
telkens een tijdbalk. Vertragingen zijn niet uit te sluiten. Maar 
een strikte opvolging laat wel toe om elk plan en project op het 
juiste moment te bespreken op het OPZw. 
Parallel is er op het internet een Zwijnaards netwerk ontstaan 
met de bedoeling om geëngageerde burgers virtueel met elkaar 
te verbinden. De private buurtwebsite Hoplr was eerst. Op ba-
sis van jouw adres kom je terecht op de “buurt Zwijnaarde”. Je 
 schrijft je in en je krijgt toegang. Daarnaast en iets later werden 
de website www.toekomstzwijnaarde.be en een Facebookgroep 
met dezelfde naam opgericht. Op de website kan je terecht zonder 
aanmelden. Je vindt er documenten, foto’s en filmpjes. Zo krijgt 
elke OPZw-vergadering een annex op het internet. 
Op 24/10 werd er vergaderd over het bezwaarschrift tegen de 
Structuurvisie 2030. De filmpjes “wij hebben ook luchtwegen” 
en “intunneling autostrades” kregen veel aandacht. In dat laatste 
filmpje toont architect Dirk Coopman hoe twee natuurgebieden, 
aan de ene kant de Scheldevallei in Zwijnaarde en aan de andere 
kant de Gentbrugse Meersen, ruimtelijk met elkaar kunnen ver-
bonden worden eens de E17 in Gent én ook in Zwijnaarde onder 
de grond zit. De architect schetste een sterk beeld van series aan 
stedelijke pleinen en groene parken waar het goed is om te leven, 
te werken, een gezin te stichten en oud te worden.
Op 28/11 ging het over “groen”. De Stad gaf een overzicht van 
de groenprojecten in Zwijnaarde. Daarna kwam het RUP 169 
aan bod. Dit is een  plan van het stadsbestuur om groengebieden 
te beschermen, uit te breiden en aan te kopen – weliswaar op 
wat langere termijn. In Zwijnaarde gaat het om kleine stukjes 
in vergelijking met wat er in St-Denijs-Westrem/Afsnee en 
Drongen aan groen bij zal komen. Enkele inwoners waren daar-
om teleur gesteld en hebben aan de Stad voorgesteld om bijko-
mende groene zones in Zwijnaarde in dat plan op te nemen.
Op 23/1/2018 om 20u komt het OPZw opnieuw samen. Dan zal 
het gaan over de parkeerstudie en het kinderdagverblijf. Iedereen 
is welkom.                                                             Peter Provenier

Toekomst Zwijnaarde

 Wegenwerken bij de vleet

Wie rijdt langs Zwijnaardse wegen komt de werken tegen. Goed 
geïnformeerd zijn, maakt dan het verschil. Informatie over wer-
ken wordt verspreid via aankondigingsborden, werf- en omlei-
dingssignalisatie, bewonersbrieven en het internet. En daar loopt 
het goed fout. Voor gewestwegen is het Vlaams Agentschap 
Wegen en Verkeer bevoegd. Voor gemeentewegen is het de Stad 
Gent. Beide besturen informeren via aparte websites en verwij-
zen zelden naar elkaar. Bovendien wordt er te veel aan de aanne-
mers overgelaten. En die nemen het niet altijd zo nauw. Er wordt 
pas gecontroleerd en opgetreden nadat burgers klagen. Recente 
voorbeelden zijn er in overvloed. Bij werken in september in de 
A. della Faillelaan werd de J. Schayckstraat enkel afgesloten met 
rood/witte linten. Parkeerplaatsen op A. della Faillelaan moes-
ten plaats maken voor een verbeterd fietspad. Evenwel werd er 
vooraf niet geïnformeerd, laat staan overlegd. Bij werken in de 
Leebeekstraat was de omleiding voor fietsers via het Zwijnaarde-
meerspad verkeerd aangeduid. Er wordt niet over nagedacht dat 
werken ook gevolgen hebben in naburige (deel)gemeentes. In no-
vember kreeg de Putstraat een nieuw wegdek. De bewonersbrief 
werd rondgedeeld in St-Denijs-Westrem. Maar het Rijvissche-
park en de V. Loreinstraat in Zwijnaarde werden door de werken 
ook gehinderd. Daar werd echter geen bewonersbrief verspreid. 
Er wordt gecommuniceerd per project, terwijl de weggebruiker 
informatie wil per traject. Waarschuwen voor hinder op de R4 

omwille van de Parkbosbruggen is goed. Maar er wordt dan niet 
verwezen naar hinder op de R4 ter hoogte van de Watersportbaan 
en ook niet naar de nieuwe asfaltlaag op de Gestichtstraat, waar-
door deze afrit van de R4 ook even dicht moest. Nochtans ging 
het om werken op dezelfde weg tijdens dezelfde maand. De Stad 
Gent heeft recent een minder-hinder-cel opgericht. Laten we ho-
pen dat deze problemen voortaan beter aangepakt worden. 
 Peter Provenier
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In 1967 werd de maatschappij opgericht door André Vyncke, 
Gaston Van Gele, Pol Vallaeys en Lionel Van Caeneghem. De 
start werd genomen in café 't Oud Gemeentehuis te Zwijnaarde. 
De schieting vond plaats in het zaaltje achteraan.

Van bij de start werd beslist dat het leuk diende te blijven voor 
iedereen en werden "profs" geweerd. De maatschappij groeide en 
bloeide door de jaren heen. Op dit ogenblik telt de vereniging een 
75-tal leden die onderverdeeld zijn in 4 reeksen. Je hebt een A-
kern, bestaande uit de top 25 en de B-reeks met telkens 5 dalers 
en 5 stijgers. Daarnaast hebben zij nog een dames- en senioren-
reeks. Na enkele jaren rondzwerven keerden ze terug naar hun 
heimat Zwijnaarde. Om hun 50-jarig bestaan te vieren, nodigen 
zij alle inwoners (man of vrouw van plus 18) uit op zondag 14 
januari 2018 vanaf l0.00 tot 12.30 uur in de Nieuwe Melac. De 
vereniging stelt karabijnen en munitie ter beschikking, zodat men 
kan kennismaken met het karabijnschieten. Men kan driemaal 
gratis schieten onder begeleiding. Het bestuur hoopt op een mas-
sale opkomst, drempelvrees is zeker niet nodig. 
Meer info: Vincent De Merlier (voorzitter) via tel. 0477 98 28 86 
of e-mail: vincent.demerlier@telenet.be. De schietingen hebben 
plaats op de 2de zondag van de maand.                                Marc

Weef- en spitsstroken en ongezonde lucht

Dat er weefstroken komen op de E40 tussen Sint-Denijs-Wes-
trem en Zwijnaarde, is al gemeld in De Kiosk. Weefstroken be-
vorderen de verkeersveiligheid. Het stadsbestuur gaf een positief 
advies. De bezwaren van omwonenden en het Gents MilieuFront 
werden afgewezen. De gewestelijke stedenbouwkundige ambte-
naar gaf de vergunning op voorwaarde dat er nieuwe geluids-

Zwijnaardse Karabiniers 50 jaar

Onze lucht geraakt op
We hebben onze Zwijntjespaté en ons Zwijntjesbier.
We zijn er fier op want het is van hier.
Maar de nieuwste Zwijnaardse lekkernij
zijn aardbeien gesuikerd met stofdeeltjes
en een flesje verse berglucht erbij.

Een plaatselijke vereniging organiseert voor dummies
een cursus ‘adem inhouden’.
Dan ben je best niet verkouden.
Schoolkinderen leren de honderdtallen
auto's tellend langs onze wegen.
Gelieve uw kind een mondmasker mee te geven.

We scanderen: Onze wegen zijn verzadigd!
Onze lucht geraakt op!                                        Sabine Matthijs

schermen worden geplaatst en de grachten worden verbreed 
zodat het hemelwater beter in grond kan infiltreren. Ook op de 
E17, tussen De Pinte en Zwijnaarde, komen er extra rijstroken. 
Het zijn spitsstroken. Dynamische borden stellen deze extra rij-
stroken open voor het verkeer als het druk is. Spitsstroken be-
vorderen de verkeersdoorstroming. De werken op de E17 starten 
eind dit jaar of in 2018. Deze werken zullen vooral ’s nachts uit-
gevoerd worden. Zowel op de E40 als op de E17 worden de extra 
rijstroken gerealiseerd door het supprimeren van de pechstroken. 
Op een kleine uitzondering na worden de snelwegen niet breder. 
Op korte termijn zullen er minder files, ongevallen en sluipver-
keer zijn, maar de aanzuigeffecten dreigen op langere termijn na-
delig te zijn voor Zwijnaarde. Met de grotere capaciteit van de 
weg groeit doorgaans ook de verkeersintensiteit. Meer rijstroken 
kunnen dus meer verkeer aantrekken. En het verkeer veroorzaakt 
luchtvervuiling. Dat bewijst AIRbezen Oost-Vlaanderen (http://
airbezen.be/). In maart werden de plantjes verdeeld i.s.m. Be-
weging.Net. Na 3 maanden blootstelling aan de lucht werden de 
bladeren geplukt en geanalyseerd door een labo van de Univer-
siteit van Antwerpen. De resultaten zijn bekend gemaakt. Er zijn 
meer ijzerhoudende fijnstofdeeltjes gevonden op plantjes langs 
drukke verkeersassen. In Zwijnaarde was dit langs de Ovonde 
en de Tramstraat (3x meer dan gemiddeld) en in de Zandvoor-
destraat en Nederzwijnaarde (2x meer).
Greenpeace is gestart met de actie “Mijn lucht, mijn school” 
 (https://www.mijnluchtmijnschool.be/). Sint-Vincentius in de 
Hutsepotstraat neemt deel. De luchtkwaliteit zal er gemeten 
worden. Bij de actie horen ook 4 lessen met proefjes, spelletjes 
en doe-opdrachten voor kinderen van 9 tot 11 jaar. 
 Peter Provenier
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Deelfietsen aan park-and-ride Hekers
Ook in Gent gaat een deelfietsensysteem van start: “Trapido”. 
Deze naar eigen zeggen “vree wijze velo’s” staan aan de belang-
rijkste park-and-rides, waaronder de P&R Hekers (5 fietsen), 
maar ook aan de halte aan de Klaartestraat-Heerweg-Noord. Hier 
kunnen weggebruikers gemakkelijk omschakelen van de wagen 
op de deelfiets en omgekeerd.
Met enkele zaken moet je wel rekening houden: 
• de gebruiker moet zijn deelfiets steeds naar het startpunt te-

rugbrengen, 
• de deelfiets is uitgerust met een slim elektronisch fietslot dat 

men enkel met een smartcard of een “app” kan openen, dat 
de gebruiker registreert en achteraf factureert.

Naargelang de duur van de rit en de frequentie van het gebruik, 
schommelt de prijs tussen 1 en 4 euro voor 12 uur. De gebruiker 
kan de fiets maximaal 72 uur lenen. Daarna wordt de fiets als 
gestolen beschouwd. Alle info is te vinden op www.trapido.gent.
 Tom Van Wynsberge

Van olielamp tot LED-verlichting
Nu de straatverlichting in Zwijnaarde uitgerust is met LED-
lampen, is het goed eens terug te blikken in de geschiedenis: hoe 
was de straatverlichting vroeger en hoe kwam de eerste elektri-
citeit in Zwijnaarde? 
De eerste straatverlichting in Gent dateert van rond 1820: hier 
en daar brandden de eerste olielampen met oliegas, dat bewaard 
werd in metalen reservoirs. In 1824 kwamen de eerste gaslan-
taarns. De eerste gaslampen waren zeer onstabiel, waardoor zij 
“fladderende vlinders” werden genoemd. Gaslampen werden 
meest gebruikt in de stadskern, de olielampen in de buitenwijken, 
gezien het gasnet niet zo ver reikte. Een merkelijke kwaliteits-
verbetering van de gaslamp kwam door de introductie van gloei-
kousjes. Gent had verschillende fabrikanten van gloeikousen 
(Auer, Schultz). Gaslampen bleven bestaan tot na 1930. Maar 
reeds in 1870 werd bij de firma Carels de eerste elektrische ver-
lichting geïntroduceerd: deze fabrikant van stoommachines kop-
pelde een elektrische generator aan een stoommachine. Een elek-
trische gloeilamp bestond nog niet: het licht kwam van een felle 
vlamboog, getrokken tussen twee elektroden. De eerste echte 
gloeilamp dook op in 1881. Er was dus een ganse periode waarin 
de elektrische gloeilamp naast de gaslamp bestond. Elektrische 
verlichting kwam eerst in de Gentse stadskern (privéwoningen 
van rijkeren en straatverlichting) en ook in de haven. Het huidig 
type gloeilamp met wolframdraad onder vacuüm stamt uit 1911. 
De eerste productie van elektriciteit gebeurde heel lokaal door een 
locomobiel: een stoommachine dreef een generator aan. In 1904 
werd de AEG-Union Électrique opgericht, de eerste centrale voor 
de productie van elektriciteit voor de stad Gent. Deze centrale 
werd door de stad overgenomen in eigen regie in 1911 (de la-
tere stadscentrale). In 1911 werd ook CEF (Centrales Électriques 
des Flandres) opgericht om de randgemeenten te voorzien van 
elektrische stroom. CEF bouwde de centrale van Langerbrugge, 
die van start ging in 1914, maar in 1918 hevig werd gebombar-
deerd. CEF werd Ebes en later Electrabel (Engie). “Zwijnaarde 
voorzien van elektriciteit” kwam een eerste maal ter sprake op de 
gemeenteraad van juni 1914. Er werd een offerte gevraagd aan 
CEF, maar de oorlog stak stokken in de wielen. 

Toch bleef de vraag naar elektriciteit in Zwijnaarde groeien ge-
durende de oorlog, vooral door de rijkere kasteelbewoners en 
de Duitse bezetter. Burgemeester della Faille bracht de vraag 
opnieuw op de gemeenteraad van juli 1916: de gemeenteraad 
besliste zelf twee kleine centrales te bouwen, in de dorpskern en 
aan het Beukenhof (vandaag Dagmaalhof). Na de oorlog werden 
in 1919 deze centrales overgenomen door CEF. Wat later werd 
Zwijnaarde gekoppeld aan de centrale van Langerbrugge. In de 
naoorlogse periode was Zwijnaarde een van de best verlichte 
gemeenten in het Gentse. Toch was er in 1947 nog altijd gasver-
lichting naast elektrische verlichting.                         Geert Goethals

Burgerbudget voor ‘De Hutsepot’
Van de 105 voorstellen hebben er 17 gewonnen. Het burgerbud-
get van € 1,35 miljoen kan nu verdeeld worden. Zwijnaarde telt 
een winnaar: ‘De Hutsepot’ (een verwijzing naar het Hutsepot-
bos). In de 20ste-eeuwse gordel waren er nog 4 winnaars. Zie: 
http://www.burgerbudget.gent. Er werd 15.277 keer gestemd. 
1.182 kozen voor ‘De Hutsepot’. De Dialoogkamer, wiens oor-
deel voor 30% meetelde, stemde er niet voor. De cocreatie werd 
negatief beoordeeld omdat het voorstel kwam van semi-profes-
sionele organisaties. Maar het aantal digitale stemmen – het 4e 
hoogste op 105 – gaf de doorslag. 
‘De Hutsepot’ is een voorstel van Natuurpunt en enkele partners. 
Het gaat over de loods Apollinaris, gelegen nabij het Don Bosco-
college. Het project behelst 2 delen: 
1. de buitenruimte, waarvoor de stad Gent € 150.000 subsidie 

toekent uit het burgerbudget,
2. de werken in de loods (± € 100.000), die betaald worden 

door sponsors, huurders en ledenbijdragen.
De buitenruimte omvat een open, maar overdekt deel van de 
loods en een strook in open lucht. Dit wordt een publieke ont-
moetingsplek. Met het burgerbudget worden enerzijds fietsen-
rekken, sanitair, banken en tafels, elektriciteit en internet betaald, 
en anderzijds ook de vervanging van het asbestdak door een 
nieuw dak.
Natuurpunt, eigenaar van de loods, verhuurt de binnenruimte, 
die privaat blijft. In één deel slaat Sociale Kruideniers Gent vzw 
voedselpakketten op. Een ander deel zal met privaat geld ver-
bouwd worden tot het keramiekatelier van Caro-K. Het atelier zal 
voor sociale controle zorgen. Naast pottendraai-kinderkampen, 
zullen er eveneens namiddagen plaatsvinden voor De Moester 
uit de Putstraat, dit is een dagcentrum voor mensen met een psy-
chische kwetsbaarheid.
De stad Gent heeft plannen om naast de loods een fietspad aan 
te leggen die de N60 zal verbinden met de fietsroute op de oude 
spoorwegbedding. Het voorkeurstracé, voorgesteld door de stad, 
voorziet in een kleine aftakking naar het Don Boscocollege. 
De keuze voor ‘De Hutsepot’ is positief voor Zwijnaarde. An-
derzijds zijn er ook kritische bedenkingen. Garandeert een digi-
tale stemming aan de hand van het rijksregisternummer wel een 
100% correcte stemming? En viel de Dialoogkamer niet uit haar 
rol door op voorhand projecten van de stemming uit te sluiten, 
waaronder vele Zwijnaardse voorstellen? Wij kijken uit naar de 
evaluatie van dit experiment.                               Peter Provenier
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Naar aanleiding van de uitreiking van het Bronzen Zwijntje 
hadden we een interessant gesprek met de jonge zelfzekere 
acteur Remi De Smet. Wij zullen er nog veel van horen, dat 
kan ook niet anders met zo’n muzikale naam Re-mi. 

Kan je je even voorstellen?
Ik ben geboren in Gent, ben 
nu 15 jaar en woon al ruim 
13 jaar hier in Zwijnaarde 
bij mijn mama Sophie De 
Merlier en mijn 2 jaar jongere 
broer Indy.

Waar ga je naar school?
De lagere school liep ik in St. 
Vincentius en daarna volgde 
ik 2 jaar moderne humaniora 
in Don Bosco Zwijnaarde. 
Sedert vorig jaar ben ik over-
gestapt naar humane weten-
schappen aan het Atheneum 
Erasmus in De Pinte. Voor 
mij liggen die studies een 
stuk beter omdat die niet 
zozeer op wiskunde gericht 
zijn maar meer op sociale, 
psychologische en commu-
nicatieve vaardigheden. Net 
deze vakken zijn voor mijn 
heel bijzondere hobby ‘musi-
cal’ van groot belang.

Hoe is jouw interesse in 
zang, dans en toneel begon-
nen?
Het zat al in mij van toen ik ongeveer 5 jaar was. Ik kende bv. 
alle liedjes van Kabouter Plop uit het hoofd en speelde tafereel-
tjes na in onze living met zelfgemaakte kartonnen decors. Daar 
bestaat zelfs beeldmateriaal van. Het zit ook wel in de familie, 
mijn overgrootvader was muziekleraar, mijn opa (Raoul De 
Merlier) is een geboren entertainer en mijn mama, lerares LO 
aan de Hotelschool in Gent, kan heel goed dansen.

Je hebt reeds een indrukwekkend palmares. Hoe komt dat?
Ik volg al jaren de zang- en dansopleiding bij Studio 100 en 
zo vernam ik dat er audities waren voor de rol van kleine 
Robin voor de musical ‘Robin Hood’. Eigenlijk zochten ze een 
12-jarige en niettegenstaande ik pas 10 was, hebben ze mij toch 
gekozen samen met twee andere jongens van twaalf. Onder de 
15 jaar moeten ze namelijk meerdere kinderen hebben voor een-
zelfde rol zodat ze kunnen afwisselen. Daar werd ik ontdekt en 
later opgepikt voor de musical ‘14-18’ waar ik met mijn grote 
idolen Peter Van de Velde, Jelle Cleymans, Jan Schepens e.a. 
mocht samenspelen. Voor de hoofdrol van ‘Wickie de Viking’ 
werd ik zelf gevraagd en hoefde ik geen auditie te doen. Zo rol 
ik van het ene project in het andere.

Kan je dat makkelijk combineren met school?
In mijn huidige school laten ze mij gemakkelijk een paar lesuren 
overslaan mits voldoende zelfstudie. Ik ben hen daarvoor dank-
baar want het gaat tenslotte om mijn toekomst.

Hoe zie jij jouw toekomst?
Ik wil worden zoals mijn idolen waarmee ik optreed en er mijn 
beroep van maken. Ik zou niet weten wat ik anders kan doen. 
Mijn droom is, als ik 18 ben, te slagen in het ingangsexamen van 
een kunstacademie, liefst in Tilburg Nederland, maar het mag 
ook Antwerpen of Brussel zijn. Het liefst zou ik verder gaan in 

musical omdat dat de combinatie is van zang, dans en acteren. Je 
hebt ook muziektheater of puur theater. Ik weet nog niet zo goed 
wat ik zou kiezen want momenteel worden de subsidies voor 
musical teruggeschroefd. Het is best dat je bij een productie-

huis belandt zoals bv. Deep-
Bridge waar ik nu laatst 
meespeelde in de voorstel-
ling ‘Ridders van de ronde 
keukentafel’, gebaseerd op 
het gelijknamige kinderboek 
van Mark Tijsmans.

Hoe raakte je betrokken bij 
het project ‘Gekraakt door 
eigen naakt’?
Maxine Janssens, een acteer-
kameraadje, belde mij op of 
ik wou meewerken aan een 
voorstelling over het taboe-
onderwerp van sexting onder 
jongeren. Een vriendin van 
haar in Mechelen had ermee 
te maken gehad en Maxine 
wou daar iets over maken 
dat zou aanslaan bij hun 
leeftijdsgenootjes. We heb-
ben heel veel gepraat met 
jongeren en opzoekwerk 
gedaan en daarna enorm veel 
gebrainstormd via Skype 
vooraleer wij in mei van dit 
jaar onze eerste voorstelling 
hadden in Leuven. In juni 
kwamen we op TV bij Van 
Gils & Gasten en toen wou 

het noodlot dat diezelfde dag een jongen zelfmoord had gepleegd 
wegens sexting. Daardoor is ons werk nog meer in de aandacht 
gekomen. We hebben al in veel scholen gespeeld o.a. in de mijne 
in De Pinte. James Cook heeft met zijn productiehuis de rechten 
opgekocht en er zijn nu al weer 60 voorstellingen gepland.

Zien we jou binnenkort nog op TV of op een podium?
Ik doe in ieder geval weer mee aan de ‘Samson en Gert 
Kerstshow 2018’ in De Panne en Hasselt en er zijn dus nog die 
60 voorstellingen. Verder zien we wel, ik zit zeker niet stil.

Kom jij geen tijd tekort?
Het is wel wat plannen want op woensdag en vrijdag ben ik op 
Studio 100 en als er optredens zijn, nog eens in het weekend. De 
maandag- en dinsdagavond volg ik gitaarles in de muziekschool 
van Merelbeke. Af en toe spreek ik ook stemmetjes in en dat 
is meestal in Nederland. Gelukkig heb ik mijn oma en opa én 
mama die mij overal naartoe voeren. Ik wil, zodra ik mag, mijn 
rijbewijs behalen. Dat zal het een stuk makkelijker maken voor 
iedereen. Straks, als jullie weg zijn, ga ik nog wat studeren.

Kan je nog een leuke anekdote vertellen?
Er gebeurt wel regelmatig iets maar de toeschouwer merkt dat 
niet altijd. Zo worden soms rekwisieten vergeten op scène of 
zoals ik zelf eens meemaakte: in de musical Robin Hood had 
ik even mijn pijl en boog niet bij me. Ik moest dus iets impro-
viseren, mijn medespelers hadden het natuurlijk al door maar 
het publiek gelukkig niet. Bij een laatste voorstelling gaat het 
er soms iets losser aan toe en daarna vloeien er ook wel eens 
traantjes. Als je al maanden aan een stuk met dezelfde ploeg 
samenspeelt, valt het zwaar om afscheid te nemen.

Christine en Marc

Talentvolle Remi De Smet: “muziek, dans en theater zijn mijn toekomst“
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De kapelletjes deel 12
Prelaatsdreef
In de Prelaatsdreef, de “trage weg” die nu loopt van de Joachim 
Schayckstraat naar het kruispunt van de Hutsepotstraat met de 
Heerweg-Noord, staat een kapel. De bakstenen constructie met 
smeedijzeren kruisbeeld op de top staat met de rug naar het kerk-
hof. Op een arduinsteen onder het tralievenster van de kapel staat 
volgende Franse inscriptie: “A Ste Thérèse de l’Enfant Jésus. 
Remerciements pour deux guérisons obtenus. Aout 1923. Aout 
1924.” En daaronder in het Nederlands: “Heropgericht 1970”. 
De kapel van de H. Theresia van het kind Jezus werd gebouwd 
door de familie della Faille rond 1924 als bedanking voor twee 
bekomen genezingen in respectievelijk 1923 en 1924. Over wel-
ke genezingen het gaat is onbekend.

Deze kapel stond oorspronkelijk een stuk dichter bij het kasteel 
della Faille, aan de toenmalige Scheldestraat en had een lichtjes 
andere vorm. Er stonden twee arduinen palen bij waaraan een 
ketting was bevestigd om de toegang tot de dreef af te sluiten. 
Men moest toen over een betonplaat die dienst deed als bruggetje 
over de wal naar de kapel. Bij de aanleg van de autosnelweg 
E3 (nu E17), dwars doorheen het park van het kasteel, werden 
heel wat beuken gerooid, werd de kapel afgebroken en in 1970 
een tiental meters dieper in de dreef heropgebouwd. Afmetingen: 
3,80m hoog, 1,50m breed en 1,70m diep.

In de kapel staat het beeld van de H. Theresia van het Kind Je-
zus (karmelietes, 1873-1897), met witte mantel, achter glas. Het 
werd gekocht door Ghislain en Cecile Dhertoge bij hun bezoek 
aan de H. Theresia van Lisieux. Het vervangt het oorspronkelijk 
ca. 60 cm grote prachtig gekleurde beeld dat door vandalen werd 

De zon of de nonnetjes?
Over het nieuwe wijkpark tussen de bibliotheek en de nieuwe 
assistentiewoningen werd al veel gepraat en geschreven. Zo 
werd op 17 oktober 2016 een “praatplan” voor de inrichting met                                                        
geïnteresseerde bewoners besproken. Op 1 februari 2018 wordt 
in het WZC Zonnebloem het uitgewerkte plan voorgesteld en be-
sproken op een infoavond van de Stad Gent.
Ook werden een aantal mogelijke namen voor het park bespro-
ken en op het internet ter stemming voorgelegd. De naam “Zon-
nepark” haalde het met 39 voorkeurstemmen van “Zwijnakker” 
(23 stemmen) en een hele rist andere namen, die nog minder 
konden bekoren. De naam Zonnepark werd voorlopig vastgesteld 
door de Gentse gemeenteraad, waarna een openbaar onderzoek 
werd geopend.
In dat kader gaf het Zwijnaardse Cultuurplatform echter aan dat 
de naam Zonnepark geen etymologische overeenkomst heeft, 
noch overeenstemt met enigerlei historisch toponiem. Een zon-
nepark wijst doorgaans op een site waar met fotovoltaïsche zon-
nepanelen zonne-energie wordt opgewekt. Dit kan verwarring 
wekken, zeker wanneer er later op een van de nabije industrieter-
reinen een zonnepark zou worden ingericht.
Het cultuurplatform adviseert een alternatieve benaming, name-
lijk “het Nonnetjespark”. Deze naam verwijst naar het “Hospice” 
dat in 1879 in de Hutsepotstraat in gebruik werd genomen en de 
voorloper van het WZC Zonnebloem was. In 1880 werd door 
de congregatie van de zusters van Sint-Vincentius in een aange-
bouwde vleugel ook een klaslokaal in gebruik genomen. Het was 
de start van de meisjesschool.
Gedurende meer dan een eeuw werden aldaar ouderlingen ver-
zorgd en kregen de meisjes les van de “nonnekes”, waarvan er 
ook naar Afrika vertrokken voor ontwikkelingshulp. Bekende 
namen zijn Godelieve Niemegeers, Lydie Van Volsem en Made-
leine Vlerick.
Het Cultuurplatform Zwijnaarde stelt voor om het wijkpark de 
naam “Nonnetjespark” te geven, als eerbetoon aan de inzet van 
alle vrouwen die daar resideerden.                Tom Van Wynsberge

vernietigd. De bloemen in de vazen zijn van plastiek. Aan de bin-
nenkant van het traliewerk hangt een offerblok.
Voor 1990 heette deze 19de-eeuwse dreef gewoon “Dreef”. 
Voorheen was de dreef van het kasteel gelegen waar nu de Isa-
bella van Oostenrijkstraat ligt. Dit vormde voor de 19de eeuw de 
verbinding tussen het kasteel en de akkers van Haerdoye. Deze 
dreef werd in de 19de eeuw verlegd naar zijn huidige plek om 
onbekende redenen.
De kapel wordt nog regelmatig onderhouden door de buren 
Cécile De Feyter en Raoul De Merlier.             Arthur De Decker
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Voedselteam in Zwijnaarde
In april 2017 namen enkele bewoners van de Heerweg-Zuid het 
initiatief om een “voedselteam” op te starten. Hun drijfveer was 
bio-producten van lokale duurzame producenten aan te bieden 
tegen een verantwoorde prijs. Dit gebeurde onder de koepel van 
de Vlaamse vzw “Voedselteams” (www.voedselteams.be). 

De vzw wil een netwerk vormen tussen de lokale voedselteams 
en duurzame producenten. Een voedselteam is een groep buurt-
bewoners die samen basisvoedsel aankopen bij lokale of re-
gionale producenten. Na een proefperiode (vandaag 35 actieve 
leden) werd beslist met dit initiatief definitief verder te gaan. 
Voedselteam Zwijnaarde wordt beheerd door 7 kernleden. Je kan 
een bestelling plaatsen via de webshop. De bestelde goederen 
zijn elke vrijdag tussen 17 en 19 uur af te halen in het wzc “De 
Zilvermolen”. Maandelijks worden de aankopen afgerekend. Er 
is nog plaats voor nieuwe leden: contact kan via zwijnaarde@
voedselteams.be. Je krijgt eerst een demoaccount, waarmee je 
producten en prijzen kunt bekijken. Erna kan je één maand op 
proef aankopen.                                                              Geert Goethals

• Waes Wit voor de vijfde maal op rij de gouden medaille 
heeft gewonnen voor beste Belgische Wijn?

• de 19-jarige Zwijnaardse Emilie Van Ooteghem Miss Oost-
Vlaanderen is en dat ze ook bij de 30 finalistes is voor het 
kroontje van Miss Belgium op 13/1/2018?

• VC Zwijnaarde een stedelijke investeringssubsidie kreeg 
van €23.500 voor de renovatie van de accommodatie? 

• er sinds kort ook een Zwijntje 45 Grand Cru (75 cl) gebot-
teld wordt en nu te verkrijgen is in een geschenkverpakking 
bij de leden van de feestcommissie? Meer info op Facebook.

Doe mee aan TrackZ 2018
Op 22 en 23 september 2018 komt Zwijnaarde weer in de ban 
van “TrackZ”. Het is al de vierde keer dat deze kunst- en cul-
tuurroute plaats vindt. Om hieraan deel te nemen hoef je heus 
geen Michaël Borremans, Herman De Coninck of Panamarenko 
te zijn. Bovendien kunnen zowat alle kunstvormen en culturele 
uitingen aan bod komen. Het organiserende Cultuurplatform 
Zwijnaarde wil kunst en cultuur brengen, dicht bij de mensen en 
toegankelijk voor jong en oud. Zelfgemaakte kunstwerken, een 
mooie collectie of de eigen culturele werking anders bekeken? 
TrackZ is hét moment om dit met anderen te delen. 

Zowel individuele deelnemers als kunst- of culturele verenigin-
gen die een band met Zwijnaarde hebben, zijn welkom. Wil je 
graag deelnemen, heb je een goed idee, of stel je een toeganke-
lijke locatie ter beschikking van een kunstenaar? Laat het vóór 
15 februari 2018 weten via mail (trackz@cultuurzwijnaarde.be) 
of aan Tom (0476 99 50 23). Meer info op website:  http://www.
cultuurzwijnaarde.be.                                    Tom Van Wynsberge

Wist je dat …

• er een nieuwe directeur is van de Salesiaanse gemeenschap 
in de Maaltemeers, Mark Tips (mark.tips@donbosco.be)?

• het Jaarboek 2017 van de Heemkring Scheldeveld bijdragen 
telt van de Zwijnaardse auteurs Arthur De Decker, Hendrik. 
De Baets, Laurens Vyncke en Luc Vlerick? Het telt 441 blz 
en is nog te koop voor €15 bij 09 282 70 42.

• de Stad Gent de verkaveling in de Hutsepotstraat 170 heeft 
geweigerd omdat de hoeve moet behouden blijven?

• er een vergunning is gevraagd om de Hutsepotstraat 58 
te verkavelen in 2 halfopen bebouwingen en 1 cohousing 
meergezinswoning?

• Natuurpunt een boomplantactie organiseert in Rijvissche op 
10 maart 2018?

• gezelschapsspellenclub De Mammoeten op zat. 30 decem-
ber in het jeugdhuis haar laatste spellen voor 2017 speelt en 
iedereen welkom is? Wie een gebakje meebrengt hoeft die 
ene euro inkomgeld niet te betalen. 

• het Vlaams Instituut voor Biotechnologie (VIB) in de Rij-
visschestraat 21 een vergunning kreeg voor het bouwen van 
een tijdelijke modulaire uitbreiding van een kantoorgebouw 
voor een termijn van 5 jaar? 

• in het Technologiepark Ardoyen een fietsservicepaal ter be-
schikking staat met alle nodige gereedschap om een fiets in 
goede conditie te houden, inclusief een fietspomp?
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Zoek het sleutelwoord 
 
Horizontaal  
1. Eén van de vele mooie kastelen / – 2. Woordspelletje voor 
twee personen op een rooster / Kippenloop / Vraagwoord / Heil, 
groet – 3. Kunstroute / Bosproduct – 4. Bakboord / Onderwerp / 
Zeelt – 5. Tijdmaat / Lengtemaat / Waagstuk / Vlaanderen – 6. 
Huizen van plezier / Religieus boek (omgekeerd) – 7. 
Vlekkenwater / Titaan / Schoorsteen (verouderd) – 8. 
Verdwenen kasteel (Nederzwijnaarde) / Europees 
Kampioenschap – 9. Bijdraaien / Grote opgang – 10. Oude 
landmaat / Druktekst / Hoofdbestuur – 11. Kleurnuance / 
Muzieknoot / Gevangenis – 12. Amsterdams peil / Europees 
ruimtevaarder / Sojaproduct – 13. Waterloopje.  
 
Verticaal 
1. Oude benaming Krekelstraat – 2. Bekende Belgische kok / 
Luiks dorpje / Italiaanse rivier – 3. Inleg / Schoonheidsgevoelige 
persoon – 4. File / Eetlust / Kleinigheid – 5. Jaartelling / Zuid-
Amerikaanse vrouw – 6. Munt (Argentinië) / Dokter / Geweven 
stof – 7. Drukmiddel / Voedingsproduct / Achter – 8. 
Overwinning / Initialen van Lisa Nevejans / Italiaanse omroep – 
9. Hoogwater / Italiaans politicus “Mario ….” / Optie – 10. 
Ierland / Inlichtingen / Terabyte – 11. Groot mens / Pineut – 12. 
Verdwenen kasteel (E. de Deynestraat) / Overdreven – 13. 
Binnen handbereik / Barium / Dakvorst – 14. Venezuela / 
Residentie “Leebeeks ….” – 15. Brug over de tijarm van de 
Schelde. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15
1 6 1

2 14

3 7

4 13

5 15

6 4

7
8 9 12

9 10

10 3 8

11 2

12
13 11 5

marc

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15

 
 
Vul het kruiswoordraadsel in en bezorg het sleutelwoord 
vóór 4 februari 2018 aan Marc Careel, Laurierstraat 83, 
9052 Zwijnaarde. Onder de juiste inzendingen wordt het 
boek “Uit de ivoren toren: 200 jaar Universiteit Gent” 
(waarde € 39,99) verloot, geschonken door Universiteit Gent. 
In het STAM loopt nog tot 27 maart 2018 de expo “Stad en 
universiteit …, sinds 1817”. Voor de inwoners van Gent is 
die elke zondagvoormiddag gratis te bezichtigen.  
 
Oplossing 43 
 

E X P R E S S O M A C H I N E  
 
De waardebon van € 30, geschonken door ELEKTRO DE 
MEYER, Heerweg-Zuid 133 te 9052 Zwijnaarde, gaat naar 
Hilde De Ryck. Proficiat! 

Wie weet meer? 
 

 
 

Professor emeritus en inwoner van Zwijnaarde Karel De Clerck 
bezorgde ons bovenstaande foto. Daarop is het huis Heerweg 
Noord 221 te zien. Van 1948 tot 1960 werd die villa gehuurd 
door de Gentse universiteit om er een “experimenteerschool” in 
onder te brengen. Wie kan meer vertellen over die woning en 
wie kent eventuele “proefpersonen” die toen in de instelling 
getest werden? Laat het ons weten. 
 
Rechtzetting Zomerhuisje-Polfliet: In vorige Kiosk stond dat 
het Koebrugje over het Scheldekanaal de Otterhemhoeve 
verbond met het Eilandje. Frans en Robert Van Laecke merkten 
terecht op dat dit niet klopt. Het Koebrugje naar het café “In den 
Ham” en het zomerhuisje van hun grootoom Kamiel Polfliet 
stond zuidelijker en verbond de Fabelta met het Eilandje aan de 
splitsing met de Scheldetijarm. De brug, het zomerhuisje en het 
café werden ca. 1950 afgebroken.  
 

Nieuwjaarsdrink rond de kiosk 
 

De Feestcommissie nodigt jullie allen graag uit op haar jaarlijkse 
Nieuwjaarsreceptie rond de kiosk. Afspraak: zondag 7 januari 
van 11 tot 13 uur.  
 

Colofon 
 
De Kiosk is een onafhankelijke dorpskrant voor en door 
inwoners van Zwijnaarde en verschijnt vier keer per jaar. ■ 
Verantwoordelijke uitgever: Arthur De Decker, Leebeekstraat 
9, 9000 Gent, Tel. 09 220 25 82 ■ Redactie: Arthur De Decker, 
Rita Dua, Geert Goethals, Peter Provenier, Annie Van Oostende 
en Tom Van Wynsberge ■ Contact: Bollebergen 73 en 
Laurierstraat 83, 9052 Zwijnaarde ■ Fotografie: Marc Careel ■ 
Lay-out: Sofie Clicque ■ Website: www.oczwijnaarde.be ■ E-
mail: de-kiosk@hotmail.com ■ Drukker: Drukkerij Bert te Eke 
■ Dank aan het WZC Zonnebloem, Hutsepotstraat 29, 9052 
Zwijnaarde, waar de redactievergaderingen mogen plaatsvinden 
■ Oplage: 3.600 exemplaren. Wordt gratis bedeeld in alle 
brievenbussen van de deelgemeente Zwijnaarde ■ Post-
abonnement: 5 euro te storten op rekening BE54 3634 1165 
4397 van De Kiosk (voor 4 nummers) ■ Iedere bijdrage aan deze 
krant mag worden overgenomen zonder voorafgaande 
toestemming van de redactie mits vermelding van de bron en de 
auteur. ■  
Deze dorpskrant is een erkend "Wijk aan zet" project en is 
financieel mogelijk dankzij 
een stedelijke subsidie en 
lokale adverteerders. 
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Wie weet meer?

Professor emeritus en inwoner van Zwijnaarde Karel De Clerck 
bezorgde ons bovenstaande foto. Daarop is het huis Heerweg 
Noord 221 te zien. Van 1948 tot 1960 werd die villa gehuurd 
door de Gentse universiteit om er een “experimenteerschool” 
in onder te brengen. Wie kan meer vertellen over die woning 
en wie kent eventuele “proefpersonen” die toen in de instelling 
getest werden? Laat het ons weten.

Rechtzetting Zomerhuisje-Polfliet: In vorige Kiosk stond dat 
het Koebrugje over het Scheldekanaal de Otterhemhoeve ver-
bond met het Eilandje. Frans en Robert Van Laecke merkten 
terecht op dat dit niet klopt. Het Koebrugje naar het café “In 
den Ham” en het zomerhuisje van hun grootoom Kamiel Polfliet 
stond zuidelijker en verbond de Fabelta met het Eilandje aan de 
splitsing met de Scheldetijarm. De brug, het zomerhuisje en het 
café werden ca. 1950 afgebroken. 

Nieuwjaarsdrink rond de kiosk
De Feestcommissie nodigt jullie allen graag uit op haar jaar-
lijkse Nieuwjaarsreceptie rond de kiosk. Afspraak: zondag 7 
januari van 11 tot 13 uur. 




